
 Mötesanteckningar  
Sammanträdesdatum  
2021-12-16 

 

Kommunala Pensionärsrådet 
 
 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

Plats och tid Kommunhuset, Sessionssalen 16 december 2021 kl. 08:30-11:50 
   
Deltagare Per-Inge Pettersson, C, ordförande 

Jonny Bengtsson*, S 
Lars Rosander**, C, kommunalråd 
Tomas Söreling**, S, oppositionsråd 
Marie Pihl*, verksamhetschef vård och omsorg 
Sven-Olof Martinsson*, PRO 
Lena Hasting, PRO 
Börje Karlsson, PRO 
Elsy Larsson, SPF 
Cenita Friberg, personlig assistent 
Claes-Göran Odengrund, SPF 
Håkan Hermansson, SPF 
Viola Norling, SKPF 
Britt Nilsson, SKPF 

  
  

Övriga deltagande Carl-Johan Ljungberg*, Hultsfreds bibliotek 
Josephine Larsson, sekreterare 
 
*Deltog digitalt via Teams. 
**Deltog digitalt via Teams från och med kl. 10:00 
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Kommunala Pensionärsrådet 

 

Justerandes signatur  Utdragsbestyrkande 

 
 
  

Besök från biblioteket 
 
Sammanfattning 
Carl-Johan Ljungberg, IT-bibliotekarie, berättar om bibliotekets olika 
tjänster och aktiviteter. 
 
Ärendebeskrivning 
På måndagar mellan kl. 10-12 och tisdagar mellan kl. 14-16 har det nya 
biblioteket i Hultsfred drop-in-tider för att hjälpa till med olika saker. Det 
kan vara hjälp med att skriva ut papper eller blanketter, hjälp med sin 
telefon eller dator och vissa banktjänster. Biblioteket kan också visa sin 
hemsida, hur man reserverar böcker och lånar e-böcker.  
 
Biblioteket kommer också ha kurser både i Hultsfred och Virserum under 
januari månad. Det går att anmäla sig via biblioteken eller på internet via 
”VisitHultsfred”. Under våren kommer en del digitala föreläsningar från 
Kalmar länsmuseum hållas. Biblioteket har också rättigheter att visa repris 
på föreläsningarna därifrån.  
 
Diskussion förs kring möjligheten för biblioteket att åka omkring i 
kommunen med sina tjänster. Till exempel besöka kommunens olika 
träffpunkter och andra platser. Biblioteket har en sådan plan men detaljerna 
för detta är dock inte satta ännu.  
 
Pensionärsrådet framför också en önskan om en grundläggande kurs i hur 
man hanterar en smartphone. Det är då viktigt att tid ges för individuellt 
stöd. 
 
Diskussion förs på sammanträdet om hjälp med ärenden som kräver bank-
id. Biblioteket hjälper inte till med just bank-id av säkerhetsskäl, men 
förstår problemet då det är hög efterfrågan på hjälp med bank-id. 
Verksamhetschef framför att vård- och omsorgspersonal också upplever 
den problematiken när brukare vill ha hjälp med bank-id. Biblioteket 
kommer bjuda in banken under våren. 
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Föregående mötesanteckningar 
 
 
 
Sammanfattning 
Föregående mötets anteckningar. 
 
Ärendebeskrivning 
Ordförande sammanfattar anteckningar från föregående möte 2021-10-06. 
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Lägesrapport Arbetsgrupp Enkla Hjälpmedel 
 
 
 
Sammanfattning 
Lägesrapport från arbetsgruppen för enkla hjälpmedel. 
 
Ärendebeskrivning 
Tillgänglighet.nu arbetar på så gott det går med att beställa enkla 
hjälpmedel till privatpersoner. Hjälpmedlen kommer hem på sex dagar. 
Glasskåp, som arbetsgruppen tar hand om, med olika hjälpmedel finns 
placerade runt om i kommunen. 
 
Elsy Larsson berättar att ekonomin är tuff just nu och att föreningen inte 
kan skriva så långt hyreskontrakt som tidigare för lokalen på Tors plan i 
Hultsfred. Helst skulle föreningen vilja ha en lokal på markplan, men det är 
svårt att hitta en mindre lokal. 
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Socialtjänst och frivilligverksamhet 
 
Sammanfattning 
Diskussion kring ofrivillig ensamhet, hemtjänst och frivilligverksamhet. 
 
Ärendebeskrivning 
 
Inte ensam 
Lena Hasting och Håkan Hermansson berättar om det riksomfattande 
arbetet ”Inte ensam”. I Hultsfred var man tidigt ute, men arbetet har sedan 
stått still på grund av pandemin. Arbetet syftar bland annat till att hitta de 
personer som är ofrivilligt ensamma och som saknar förmågan att ta 
kontakt med någon eller ta sig hemifrån. Det vore bra om kommunen skulle 
kunna hjälpa till via hemtjänsten. Dock återstår frågan om hur man når ut 
till de utan hemtjänst? Med hjälp av pengar från en stiftelse har nu en enkel 
broschyr tagits fram.  
 
Verksamhetschef Marie Pihl framför att man inom vård och omsorg 
ständigt arbetar med personer som är ensamma och isolerade på olika sätt. 
Kommunen kan inte lämna ut vilka det rör sig om då uppgifterna omfattas 
av sekretess. Om man vill ha kontakt så är det sannolikt med någon som 
man vet vem det är. Marie träffar gärna arbetsgruppen tillsammans med 
verksamhetschef Anna-Lena Thorén och eventuellt hemtjänstpersonal och 
diskuterar olika sätt att nå ut. Marie Pihl kallar till mötet. 
 
Frivilligorganisationen 
Kommunens olika träffpunkter är i skrivande stund öppna förutsatt att inte 
för många samlas på en gång. Det finns ett minskat engagemang bland de 
som tidigare varit med i frivilligorganisationen i kommunen. Dock ligger 
kommunen fortsatt högre i antalet frivilliga än många andra kommuner. 
Det finns ett behov av att hitta och rekrytera nya frivilliga. Det börjar också 
bli svårt att få tag på kassörer. 
 
Frivilligverksamheten anordnar aktiviteter och får ett kommunalt stöd per 
aktivitet utifrån en schablonersättning. Kommunen betalar totalt omkring 
100 tusen kronor per år till frivilligverksamheten. Kommunen betalar 
utöver det lokalkostnaden för träffpunkterna. På grund av pandemin 
betalade man ut samma ersättning till frivilligverksamheten som 
föregående år. Stödet för 2021 beslutas i början av 2022. 
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Verksamhetsfrågor vård och omsorg 
 
 
 
Sammanfattning 
Redovisning av aktuella frågor inom vård och omsorg. 
 
Ärendebeskrivning 
Socialnämnden har beslutat att rökdetektorlarm ska kopplas till alla 
trygghetslarm. Larmcentralen kan se vilket typ av larm det är och kallar då 
in både Räddningstjänsten och brandkåren. Alla som har ett larm kommer 
få information och ett anmält besök för installation av brandlarmet. Planen 
är att alla ska ha fått de nya larmen till april 2022. Det finns möjlighet för 
den enskilde att meddela om man inte önskar få ett rökdetektorlarm till sitt 
trygghetslarm. 
 
Det är dålig mobil täckning på vissa platser inom kommunen, vilket blir ett 
problem för vård- och omsorgspersonal som ska kunna signera och 
dokumentera direkt i sina telefoner efter besök hos en brukare. Det fungerar 
för det mesta bra, men det finns vissa ”fläckar” i kommunen där det inte 
fungerar lika bra. Man ser över säkerhetsnycklar och kommer genomföra 
utbildningar för att se över handhavandet. Det är ett problem att Telia har 
en otillräcklig utbyggnad av master. 
 
Vad gäller bemanning och personal pågår ständig rekrytering. Det är just 
nu mycket frånvaro på grund av förkylningssymtom, eller vård av barn på 
grund av symtom. I början av 2022 kommer en lärlingsutbildning till 
undersköterska starta i kommunen i samarbete med Lärcenter.  
 
Cirkulationstvätten av vård- och omsorgspersonalens arbetskläder är nu i 
gång och fungerar mycket bra. Den utförs av Lindbytvätten i Borgholms 
kommun som hämtar och lämnar tvätt en gång i veckan.  
 
Diskussion kring arbetet mot en god och nära vård förs på mötet. Sveriges 
Kommuner och Regioner (SKR) vägleder kommun och region om vad det 
nationella arbetet innebär. Det handlar om att bryta gamla tankemönster 
inom organisationen och skifta till en mer personcentrerad vård. Arbetet 
kommer pågå i flera år och många utbildningar kommer hållas för flera 
olika professioner. 
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Lägesrapport Hultsfred Trygga Hem 
 
Sammanfattning 
Lägesrapport om till- och ombyggnationen av kommunens särskilda 
boenden för äldre. 
 
Ärendebeskrivning 
Ombyggnationen av den gamla delen av boendet på Vetlandavägen i 
Målilla pågår. Boende och personal är nöjda med den färdiga, nybyggda, 
delen. Det är en lugn, tyst och trevlig miljö. När hela boendet står klart 
kommer det finnas totalt 50 lägenheter, ett tillagningskök med restaurang 
samt träffpunkt.  
 
Snart kommer till- och ombyggnationen på boendet på Aspedalsgatan i 
Hultsfred påbörjas. Det kommer byggas om till tre våningar, samt att de 
nuvarande flyglarna kommer byggas ut. Till hösten 2022 kommer 24 av de 
36 boende flytta till det då färdiga boendet på Vetlandavägen i Målilla. Det 
kommer innebära ett stort jobb. Informationsmöten sker med boende, 
anhöriga och personal. När boendet på Aspedalsgatan står klart får de 
boende som flyttat få frågan om man vill bo kvar i Målilla eller flytta 
tillbaka till Hultsfred. 
 
Nu ser man också över skisserna för boendena på Skördevägen i Vena och 
Doktorsvägen i Mörlunda. Ett förslag kommer komma under våren 2022. 
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Kommunala frågor 
 
Sammanfattning 
Kommunalråd och oppositionsråd informerar om aktuella kommunala 
frågor. 
 
Ärendebeskrivning 
Aktuella frågor som sker inom kommunen: 

• Investeringar i till- och ombyggnation av kommunens särskilda 
boenden samt ny förskola i Hultsfred och ny skola i Målilla. 

• Arbetet pågår med att bygga om vägen mellan Målilla och Hultsfred 
och kommer pågå ytterligare ett år.  

• En ny brandstation planeras i Rosenfors i anslutning till riksvägen. 
Denna kommer kompletteras med en första insats-bil och ersätta 
nuvarande stationer i Målilla och Mörlunda. 

• Kommunen arbetar med vatten och avlopp på Herrstorpsområdet i 
Hultsfred. Det återstår också arbete med övergången av järnvägen. 
Intresse att bygga på området finns, finns idéer om energisnåla 
villor och flerfamiljshus. 

• Företag planerar investera i solcellsparker i Hultsfred.  
• Handelsområdet i Hultsfred är under uppbyggnad. Willys är först ut 

att öppna i början av 2022. 
• Parkeringen vid ICA i Mörlunda har utökats. 
• En säkrare väg till Vena är under planering. 
• Investering i Stångådalsbanan för att kunna fortsätta bedriva 

tågtrafik på banan. 
• Omkring årsskiftet planeras renoveringen av Valhall i Hultsfred 

vara klar.  
• Kommunen ser ut att få ett bra ekonomiskt resultat 2021, vilket är 

bra när man investerar så mycket som man gör just nu. 
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Övriga frågor 
 
 
 
Sammanfattning 
Deltagare får möjlighet att lyfta övriga frågor. 
 
Ärendebeskrivning 
Viola Norling, SKPF, lyfter att omkostnaderna för att anordna aktiviteter på 
kommunens träffpunkter har blivit dyrare. Därför behöver ersättningen från 
kommunen per aktivitet uppdateras.  
 
Per-Inge Pettersson, C, och Jonny Bengtsson, S, tar med sig den frågan. 
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Sammanträdestider 2022 
 
Sammanfattning 
Information om sammanträdestider 2022. 
 
Ärendebeskrivning 
Följande datum gäller för kommunala pensionärsrådet 2022: 

• 16 februari 
• 18 maj 
• 12 oktober 
• 12 december 

 
Pensionärsrådets arbetsutskott har beredning: 

• 12 januari 
• 6 april 
• 7 september 
• 9 november 
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